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Binnen de vaste commissie voor Onderwijs, Cultuur en Wetenschap 
hebben enkele fracties de behoefte om vragen en opmerkingen voor te 
leggen over de volgende brief van de minister van Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschap d.d. 17 december 2012 inzake het rapport «Beperkt 
houdbaar?» van de Erfgoedinspectie over duurzame toegankelijkheid van 
digitale informatie bij de rijksoverheid (Kamerstuk 29 362, nr. 208). 

De voorzitter van de commissie,
Wolbert 

Adjunct-griffier van de commissie,
Arends 
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I Vragen en opmerkingen uit de fracties  

Algemeen 

De leden van de VVD-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van het rapport «Beperkt houdbaar?» van de Erfgoedinspectie en danken 
de Erfgoedinspectie voor het werk. Naar aanleiding van het rapport 
hebben deze leden nog enkele vragen. 

De leden van de D66-fractie hebben met interesse kennisgenomen van het 
rapport «Beperkt houdbaar?» van de Erfgoedinspectie en de daarbij 
behorende beleidsreactie. Zij hebben enkele aanvullende vragen, die zij 
graag aan de minister willen voorleggen. 

Het rapport van de Erfgoedinspectie «Beperkt houdbaar?» en de 
beleidsreactie van de minister 

De leden van de VVD-fractie oordelen dat de uitleg waarom het begrip 
«archiefbescheiden» in de Archiefwet niet hoeft te worden aangepast, 
naar het oordeel van de minister helder is. Ten aanzien van de tweede en 
derde aanbeveling van de Erfgoedinspectie stelt de minister dat het niet 
nodig is om alle voorzieningen met betrekking tot digitaal archiveren 
Rijksbreed in te voeren. De voornoemde leden kunnen zich hierin vinden 
gezien de keuze die is gemaakt voor de beleidskernen. Deze leden horen 
wel graag op welke wijze dit niet resulteert in een versnippering van de 
verschillende vormen van digitalisering. De minister wijst erop dat er met 
betrekking hiertoe een «comply-or-explain» principe geldt. Deze leden 
vragen of de minister kan aangeven hoe dit in de praktijk werkt, wat de 
ervaringen zijn, en of er onderdelen van de onder de Archiefwet vallende 
archieven zijn die hierdoor minder snel digitaliseren. Daarnaast hebben de 
voornoemde leden nog enkele vragen over de privacy-gevoeligheid van 
informatie. Kan de minister aangeven op welke wijze privacy-gevoelige 
informatie wordt beschermd bij de digitale archieven en hoe de proce-
dures om toegang te krijgen tot informatie zijn, zo vragen deze leden. Hoe 
verhouden deze procedures zich tot de mogelijk verschillende vormen van 
digitalisering, die mogelijkerwijs ontstaan als gevolg van de keuze om 
primair de kerndoelen te digitaliseren? Waar kunnen burgers en bedrijven 
terecht als er onterecht toegang is gegeven tot informatie die op hen 
betrekking heeft, zo vragen deze leden. Tot slot horen zij graag van de 
minister op welke wijze de digitalisering van de lokale overheden zich 
verhoudt tot de digitalisering op rijksniveau. De voornoemde leden 
vragen of regionale en lokale overheden ook toegang hebben tot de 
technologie die op rijksniveau is ontwikkeld en of voor lokale en regionale 
overheden dezelfde procedures gelden met betrekking tot privacyge-
voelige gegevens. 

De leden van de D66-fractie merken op dat het belang van een adequate 
archieffunctie voor digitaal erfgoed in toenemende mate van belang is 
voor het collectieve geheugen van de overheid en Nederland. Om die 
reden vinden de leden het zorgelijk dat de digitale archivering van de 
overheid nog niet op orde is. Met name de opmerking van de Erfgoedin-
spectie waaruit blijkt dat «bijna alle bevindingen en conclusies uit 2005 
ook nu nog actueel zijn» roept vragen op. De leden zouden dan ook graag 
van de minister vernemen wat de reden is dat er in acht jaar tijd niet 
voldoende is veranderd. De leden merken voorts op dat de minister niet 
van mening is dat de definities, zoals die momenteel van toepassing zijn 
in de Archiefwet, hoeven te worden gewijzigd. De leden begrijpen dit 
standpunt, maar vragen of een meer nadrukkelijke benoeming van 
digitale duurzaamheid in de Archiefwet mogelijkerwijs bij zou kunnen 
dragen aan meer bewustwording en zou kunnen aanzetten tot het 
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ontwikkelen van meer specifieke kennis bij huidige zorgdragers. De 
voornoemde leden zien dat op dit moment veel digitale documenten te 
lang worden bewaard. Dit brengt risico’s met zich mee voor de vertrouwe-
lijkheid van persoonlijke informatie. De leden merken op dat de minister 
in haar beleidsreactie voorbijgaat aan dit probleem. Omdat gegevens van 
burgers ook bij een digitaal-opererende overheid in veilige handen 
moeten zijn, vragen de leden welke mogelijkheden de minister ziet om dit 
probleem spoedig te kunnen oplossen. 
Deze leden zijn van mening dat veel digitale overheidsinformatie een bron 
van kennis kan zijn voor veel mensen, zeker als deze laagdrempelig 
toegankelijk is via internet. De leden merken op dat de toegankelijkheid 
van de overheidsinformatie nog beperkt wordt, onder meer doordat veel 
digitale informatie «buiten beeld» blijft. Zij zouden graag van de minister 
vernemen welke voorstellen zij kan doen om dergelijke informatie beter 
beschikbaar te stellen.
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